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میثم محجوبی
ورزشی نویس

دلسردی ورزشکار، آفت است   
مانند ســایر ابعاد زندگی، نگاه به ورزش نیز نســبت به گذشته 
تغییــر کرده اســت و برای پیشــبرد اهــداف آن بایــد خیلی از 

چیزها را تغییر داد.
در گذشته، بیشتر پدر و مادرها با ورود فرزندانشان به عرصه 
ورزش مخالــف بودنــد که ایــن حقیقت را می تــوان در لابه لای 
خاطرات اکثر ورزشــکاران قدیمی جســت وجو کرد. در خیلی از 
مــوارد، والدین حتی خبر نداشــتند که فرزندانشــان کجا بازی 
می کننــد و یا اگــر خبر هم داشــتند، کم و کیف مکان ورزشــی 
برایشــان اهمیت چندانی نداشــت. به طور کلی، مقوله ورزش 
جزو اولویت های زندگی به شــمار نمی رفــت و والدین نیز وقت 

چندانی برای پرداختن به آن نمی گذاشتند.
امروز اما شــرایط دگرگون شده است؛ به هر مدرسه فوتبال یا 
باشــگاه ورزشی که سر بزنید، متوجه می شوید که تعداد زیادی 
از والدیــن به عنــوان حامی کنار فرزندانشــان حضــور دارند و 
عملکــرد آنها را رصــد می کنند. چیزی که مســئولیت مدیران و 
مربیان باشــگاه ها و به تبع آن، مســئولیت مسئولان مربوطه را 

سنگین تر از قبل کرده است.
در چنین شــرایطی دیگر نمی توان انتظار داشــت که خانواده ها 
مانند گذشته نسبت به وضعیت ورزش فرزندان خود بی تفاوت 
یا کم تفاوت باشــند، اما زیرساخت ها و امکانات ورزشی، به هیچ 

عنوان همپای این نگاه جدید خانواده ها رشــد نکرده است!
خیلی از اماکن ورزشــی را می بینیم که بــا همان امکانات 30 یا 
40 ســال پیش بــه کار خود ادامه می دهند، منتهــا با تجهیزاتی 
فرســوده تر! با چنین وضعیتی، رضایتمندی و دلگرمی خانواده ها 

حاصل نخواهد شد. 
البته که جذابیت های حوزه ورزش آنقدر زیاد است که والدین 
بــه ایــن راحتی بچه هایشــان را از آن دور نکننــد، اما این خطر 
وجود دارد که با ادامه این روند و درســت نشــدن اوضاع، کم 
کم دلسردی زیادی بر ورزشکاران نوپا حاکم شده و شاهد خالی 

کردن میدان از سوی خانواده ها باشیم.
ایــن خطر به خصوص برای برخی رشــته ها بیشــتر هم هســت؛ 
رشــته هایی که شــرایط برای ورود و ماندگاری در آنها سخت تر 

است. 
و  می خواهنــد  را  خــود  خــاص  امکانــات  کــه  رشــته هایی  آن 
سختی هایشان به مراتب بیشــتر از رشته هایی همچون فوتبال 
اســت؛ به ویژه زمانی که بحث ورود بــه عرصه ورزش قهرمانی 
مطرح می شــود و لازم اســت ورزشــکاران به صورت حرفه ای و 
شــبانه روزی به تمرین بپردازند؛ آن زمان است که اگر امکانات 
و زیرســاخت ها به اندازه کافی نباشد، ضربه جبران ناپذیری به 

رشته های المپیکی وارد خواهد شد.
حــوزه ورزش به عنــوان یکــی از مهم تریــن پایگاه هــای رشــد 
فرهنگ از اهمیتی فراتر از آنچه مســئولان تا به امروز نشــان 
داده اند، برخوردار است؛ چیزی که بیشتر از رهایی فیزیکی از 
ورزش می تواند برای یک ورزشکار آسیب زا باشد، دلسردی او 

نسبت به آینده ورزش حرفه ای است. 
بنابرایــن مهم ترین وظیفه یک مســئول ورزشــی یــا فرهنگی، 
فراهــم کردن شــرایطی اســت که مانــع از ایجاد دلســردی و 

سرخوردگی بین جوانان شود.
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مخالفت مربی شیرازی
با قانون سقف بودجه!   

افشــین پیروانی می گوید با ســقف بودجه، امکان 
رقابت در لیگ قهرمانان آسیا وجود نخواهد داشت. 
به گزارش ورزش سه،  قانون سقف بودجه باشگاه ها 
را ملزم می کند تــا حداکثر چیزی در حدود ۳۵۰ 
میلیارپربــراز هرفصل هزینه کنند کــه چندان با 
واقعیت های بازار نقل و انتقــالات ایران همخوانی 
ندارد. جدیدترین منتقد این قانون، افشین پیروانی 
است که این بار به شکلی جالب پشت استقلال هم 
درآمده و می گویــد محدودیت جدید، تنها دو تیم 
ســرخابی را هدف می گیرد. او با تکرار ادعای قبلی 
گفت: قبلًا هم گفته ام، با قانونی که وضع کردند و این مســئله سقف قرارداد را گذاشتند، 
دنبال این هســتند تا پرسپولیس قهرمان نشــود و تیم هایی که هلدینگ دارند و فیرپلی 
مالی را رعایت نمی کنند از این قانون ســود خواهند برد. وی افزود: این قانون برای ما و 
استقلال است؛ برای ما که مجبوریم برای خرید یک آب معدنی هم صورت مالی بدهیم، 
اما یک ســری تیم ها دست شان باز اســت و می توانند راحت هزینه کنند در حالی که ما 
به شدت مشــکل داریم. مدیر پرسپولیس در مورد نظر یحیی درباره سقف بودجه گفت: 
تیم هایی که در زیرمجموعه شان هلدینگ دارند و خصوصی هستند راحت می توانند با این 
قانون کنار بیایند، اما دغدغه های یحیی این اســت. من با او صحبتی داشتم و می گفتیم 
مگر می شود با این قانون کار کرد؟پیروانی همچنین درخواست کرد که این قانون هرچه 
زودتر برداشــته شــود. الآن نقل و انتقالات از روز شنبه شروع شــده و باید این قانون را 
درست کنند، چون در وضع این قانون هم فرد فوتبالی حضور نداشته و از دو تا ورزشکار 
تحصیل کرده که بلد بودند حرف بزنند نظر نخواســتند. با این قانون ما می خواهیم مقابل 

نمایندگان عربستان بازی کنیم؟

برگزاری تست آمادگی سالیان 
منجیان غریق جنوب فارس

تســت آمادگی ســالیانه منجیان غریق درجه ۱و۲ منطقه جنوب استان فارس برگزار 
شد.

به گزارش روابط عمومی هیئت نجات غریق و غواصی شهرســتان گراش، این کلاس 
با برنامه ریزی ها و هماهنگی های صورت گرفته توســط طیبه جعفریان، رئیس هیئت 
شهرســتان گراش و مجید جعفری، رئیس هیئت شهرســتان لار در مورخ ۱۸ و ۱۹ 
خردادماه ۱۴۰۲ در دو بخش مجزای آقایان و بانوان در شهرســتان های لار و گراش 

برگزار شد. 
این دوره از کلاس ها با حضور دکتر ســخندانی، ریاست محترم هیئت استان، سرکار 
خانم فروزنده زرآور، نایب رئیس و مدرس ارشــد فدراســیون و دیگر مدرسان بزرگوار 
خانم ها دکتر لیلا زرآور، رؤیا ســلمانی و آقایــان دبیر، دهقانیان، هرگلی، علی زاده در 
اســتخرهای آبشــار اندیشــه و محمدی با حضور بیش از ۱۰۰  شرکت کننده منجی 

غریق برگزار شد. 
لازم به ذکر است در این دوره دوروزه علاوه بر برگزاری تست منجیان، آقای سخندانی 
و خانم زرآور به بازدید و بررســی مشکلات استخرهای منطقه)گراش، لار، اوز، خنج، 
لامرد، مهر( پرداختند و جلســه ای با حضور رؤســای هیئت شهرســتان ها و مدیران 

استخرها و رئیس و معاون اداره ورزش و جوانان برگزار کردند. 
در پایان، طیبه جعفریان، رئیس هیئت نجات غریق و غواصی شهرستان گراش ضمن 
تشکر از مسئول اســتانی بابت حضور پرافتخارشــان در گراش و قبولی میزبانی این 
هیئت، از حامیانی که در این راســتا در برگزاری این دوره کمک شــایانی انجام داده 
بودنــد نیز قدردانی کــرد و از مجموعه غذایی حاتم به مدیریــت آقای محمدی که 
اسپانســر اصلی این دوره بودند، نیز با اهدای تندیســی از طرف هیئت تقدیر شــد. 
جعفریــان همچنیــن از دیگر عزیزان و بزرگــواران از جملــه اداره ورزش و جوانان، 
مجموعه آبشار اندیشه و همراه همیشگی هیئت، خانم شیردم که همگی در این دوره 
همکاری بی شائبه ای در برگزاری هرچه بهتر این دوره داشتند، تقدیر و تشکر کرد.

کمیته مینی فوتبال اســتان فارس، زمان و مکان قرعه کشی مسابقات مینی فوتبال شهرستان 

شیراز جام ایرانیان را اعلام کرد؛ در اطلاعیه این کمیته آمده است: کمیته مینی فوتبال استان 

فارس در نظر دارد مسابقات مینی فوتبال شهرستان شیراز را برگزار نماید، لذا از سرپرستان کلیه 

تیم های ثبت نام شده در سامانه رویداد دعوت به عمل می آید جهت شرکت در مراسم قرعه کشی 

ساعت 11 صبح روز چهارشنبه 24 خردادماه در محل هیئت همگانی فارس واقع در بلوار رحمت، 

ساختمان شماره دو اداره کل ورزش و جوانان، نبش بلوار آذرپیکان حضور بهم رسانند. 

چهارشنبه قرعه کشی مسابقات
مینی فوتبال جام  ایرانیان 

به گزارش ایســنا، مســئولان رشته 
وزنه برداری و کراس فیت استان فارس 
با حضور در دفتر خبرگزاری ایســنا به 
صحبــت و تبادل نظر درباره معضلات 
و اهداف این رشته ورزشی و همچنین 
چگونگی تعامل با رسانه ها پرداختند. 
در این نشست ابتدا نایب رئیس هیئت 
وزنه برداری اســتان فــارس به هدف 
اصلی از برقراری این جلسه اشاره کرد 
و گفت: من فکر می کنم مجموعه هایی 

کــه برنامه دارند و تلاش هایی فراتر از تکلیفشــان 
انجام می دهند، علاقه دارند که به رسانه ها بیشتر 
نزدیک شــده و با آنها تعامل داشته باشند. محمد 
هاشــم پور افزود: ما از ابتدای حضورمان با تشکیل 
یک کمیته رسانه قوی، سعی کردیم در این زمینه 
پیشرو باشیم و نشــان بدهیم آمده ایم کار کنیم و 
در همین راستا، خودمان را در معرض نقد رسانه ها 
نیز قرار داده ایم. وی که ریاست انجمن کراس فیت 
فارس را نیــز بر عهده دارد به اهــداف بزرگ این 
انجمن در زمینه اســتعدادیابی اشاره کرد و گفت: 
طرح های استعدادیابی بسیار جامع و مدرنی را مد 
نظر داریم و با مجموعه های مختلفی در این زمینه 

به مذاکره کــرده و در چند مورد به توافق نهایی و 
امضای تفاهم نامه هم رسیده ایم. هدف کوتاه مدت 
ما این اســت که در شش ماه آینده بتوانیم جامعه 
آماری کراس فیت را به میزان قابل توجهی افزایش 
دهیم و از میان نخبگان این رشــته، نفرات زبده ای 
را تحویل هیئت وزنه برداری استان و کشور بدهیم.

رئیس هیئت وزنه برداری استان نیز ضمن قدردانی 
و خشنودی از ورود محمد هاشم پور و گروه تجاری 
وی به عرصه ورزش اظهار داشت: رشته کراس فیت 
به نوعــی مکمل رشــته وزنه برداری محســوب 
می شــود و از سال گذشــته  به این رشته پیوسته 
است؛ رشته ای که اســتان فارس در آن حرف های 
زیادی برای گفتن دارد و با حضور آقای هاشم پور، 

امیدواری های زیادی برای آینده آن به وجود آمده 
است. آرش حبیبی افزود: به جرأت می گویم هیچ 
انجمنی در کشــور نتوانســته در این مدت کوتاه، 
چنیــن گروه عظیمــی را بــا کمیته های مختلف 
راه انــدازی کند. آقای هاشــم پور با اید  های خوبی 
که دارد، کارش را با قدرت شــروع کرده و یکی از 
اهــداف و برنامه های جدی وی، ایجاد یک آکادمی 
استعدادیابی است که در این زمینه مذاکرات خوبی 
را با ارگان های مختلــف از جمله آموزش وپرورش، 
دانشــگاه ها و سایر مجموعه ها انجام داده که اثرات 
خوب این حرکت را در آینده نزدیک خواهیم دید. 
وی همچنیــن در خصوص وضعیــت وزنه برداری 
فارس گفت: امسال خیلی امیدوار هستیم که تعداد 

مدال های کسب شده توسط ورزشکاران 
ما در عرصه های ملی از تعداد انگشتان 
دو دســت تجــاوز کند. شهرســتان 
اصلی  پایــگاه  به عنــوان  مرودشــت 
وزنه بــرداری فارس، نفرات متعددی را 
به تیم های ملی پایه و حتی به بخش 
بانوان معرفی کرده اســت و باید سعی 
کنیم که ســایر شهرستان های استان 
را هم به حضور جدی  ر در این رشــته 
مدال آور که همواره برای کشــورمان 
افتخارآفرین بوده، ترغیب کنیم. متولی وزنه برداری 
استان فارس در پایان صحبت هایش هم بیان کرد: 
ما تا زمانی که مدال المپیک نگرفته ایم، انگار هیچ 
کار مفیدی انجام نداده ایم، اما به شما قول می دهم 
کــه نهایتاً در المپیک ۲۰۲۸ حتماً اســتان فارس 

صاحب مدال در وزنه برداری المپیک خواهد شد.
گفتنی است، فاطمه کشــاورز، وزنه برداری جوان 
مرودشــتی در اردیبهشت ماه امسال توانست مدال 
برنز بزرگسالان آســیا را از آن خود کند و در حال 
حاضر شــش وزنه بردار مرودشتی و یک وزنه بردار 
نیز از شــیراز در اردوی تیم های ملی وزنه برداری 

نوجوانان و جوانان حضور دارند. 

کمیته مینی فوتبال استان فارس

رحیم خدایاری، مربی فجر شهید سپاسی:

هنوز هنوز حسرتحسرت برخی بازی ها را می خوریم برخی بازی ها را می خوریم
مصدومیت بازیکنان گلزن کار دستمان داد

 میثم محجوبی - گروه ورزش
فجر شهید سپاسی با وجود پشت سر گذاشتن یک فصل خوب و ارائه نمایش هایی قابل قبول در نهایت نتوانست 
راهی لیگ برتر شــود. هواداران، بازیکنان و مربیان این تیم همچنان حســرت برخی امتیازات از دست رفته را 

می خورند و فجر شهید سپاسی را شایسته صعود می دانند.
یکی از نفراتی که در فصل اخیر به جمع فجری ها اضافه شد، بازیکن قدیمی فوتبال شیراز بود که در دهه ۹۰ 

شمسی به عنوان مربی، موفقیت های خوبی را در همین شهر کسب کرده بود.
رحیم خدایاری، بازیکن خوب تیم برق شیراز در دوران طلایی اواسط دهه هفتاد که در ابتدای دهه ۸۰ حضور 
موفق و چندســاله در ترکیب فجر شهید سپاســی را هم تجربه کرد، پس از ورود به جرگه مربیان هم عملکرد 
خوبی داشــت. او به عنوان مربی به همراه تیم های بهمن و برق جدید شــیراز، دو صعود به یادماندنی را در کنار 
وحید رضایی و وحید مرادی)همبازیان سابق خود در فجر شهید سپاسی و برق( از لیگ دو به لیگ یک رقم زد 

و در استانی دیگر هم چنین تجربه موفقی را در کارنامه خود به ثبت رساند.
خدایاری، ســال گذشــته و با ورود دیگر همبازی قدیمی خود به تیم فجر شهید سپاسی، پس از سال ها به این 
تیم بازگشت تا در کنار رجب زاده و فرشید طالبی، به طلایی پوشان برای بازگشت به جایگاه واقعی، کمک کند.

فجر شــهید سپاسی تا روز پایانی هم شــانس جدی صعود به لیگ برتر بود، اما در نهایت این اتفاق رخ نداد. با 
گذشت یک ماه از پایان این رقابت ها، به سراغ بازیکن پیشین و مربی بااخلاق امروز فوتبال شیراز رفتیم. رحیم 
خدایاری همان قدر که نسبت به از دست دادن شانس صعود در روز پایانی ابراز تأسف می کند، به همان میزان 

نسبت به موفقیت این تیم در فصل آینده امیدوار است.
وی درباره فصلی که گذشت و اینکه چه شد که در نهایت فجر شهید سپاسی نتوانست به لیگ برتر صعود کند، 
گفت: من فکر می کنم فصل خوبی را پشت سر گذاشتیم و توانایی صعود را داشتیم، اما متأسفانه چند بازی را 
به شکل عجیبی از دست دادیم و همین در نهایت کارمان را خراب کرد. مثلًا بازی با استقلال ملاثانی در شیراز، 
بازی با شهرداری آستارا در آستارا و به خصوص بازی با تیم خوشه طلایی در ساوه که می توانستیم با اختلاف 

گل زیادی بازی ها را ببریم، اما متأسفانه بدشانس بودیم و حسرت آن امتیازات را خوردیم.
خدایاری در پاسخ به این سؤال که آیا فشار روانی زیادی روی تیم برای صعود به لیگ برتر وجود داشت، اظهار 
کرد: این فشــار از ســوی مدیریت یا کادرفنی تیم روی بازیکنان وجود نداشت. تفکر ما از ابتدا این بود که باید 
تمام تلاش خود را بکنیم و کارمان را درســت انجام دهیم. اینکه در نهایت چه موفقیتی نصیبمان شود، دست 
خداســت و به نتایج سایر تیم ها هم بستگی دارد، اما می شود به کم تجربگی و جوانی بچه هایمان به عنوان یکی 
از علل از دســت رفتن امتیازات برخی بازی ها اشاره کرد. ما جوان ترین تیم لیگ یک بودیم، البته شکی نیست 
که بازیکنان جوان ما هم بسیار شایسته و توانمند بودند که توانستند در تمام طول فصل، فجر شهید سپاسی را 

به عنوان مدعی جدی صعود مطرح کنند.
مربی فجری ها افزود: مصدومیت علی آل کثیر و حســین مهربان هم در مقاطع حساســی از فصل، خیلی روی 
روند نتیجه گیری تیم ما تأثیرگذار بود. این دو نفر گلزنان اصلی ما بودند که عدم حضورشــان در برخی بازی ها 

خیلی برایمان گران تمام شد.
این مربی جوان در خصوص کدورتی که در انتهای فصل بین دو دوســت قدیمی وی به وجود آمد، گفت: من 
سال ها در کنار مهدی رجب زاده و وحید رضایی بازی کرده ام و در دوران مربیگری هم کنار آنها بوده و هستم. 
تنها چیزی که می توانم بگویم این اســت که نباید این مباحث بــه وجود می آمد؛ فکر می کنم همه ما باید از 
موفقیت یکدیگر خوشــحال باشیم. این پیروزی ها و شکســت ها هم تمام می شود و در نهایت چیزی که باقی 

می ماند، همین رفاقت هاست که نباید به سادگی خراب شود.
رحیم خدایاری در پایان ابراز امیدواری کرد که با حمایت های ســردار بوعلی، تلاش های مداوم آقای مفتاحی 
به عنوان مدیرعامل باشگاه و ادامه حمایت هواداران، فجر شهید سپاسی بتواند فصل آینده به لیگ برتر بازگردد. 
به گزارش شیرازنوین، رحیم خدایاری یکی از معدود بازیکنانی است که با هر دو تیم برق و فجرشهید سپاسی، 
حضور در مسابقات جام در جام باشگاه های آسیا را تجربه کرده است؛ او چند سالی است که مدرسه فوتبال خود 

را نیز دایر کرده و از مربیان بااخلاق و آینده دار فوتبال شیراز به شمار می رود.

نوید مسئولان وزنه برداری و کراس فیت استان فارس:

استعدادیابی اصولی تا رسیدن به مدال المپیک


